
 

 

 
 
 
 
Nr. 3/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 19 noiembrie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, lipsind: 
Comăneci Liviu-Vasile, Debreczeni László, József Álmos, Kiss-Bartha Annamária, 
Kondor Ágota, Zsigmond József. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. 
(1) lit. b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, și prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 
1380/2020. Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András, primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina, Toth-Birtan Csaba viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Morar Edith, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Bună ziua. Vă 
salut pe toți la ședința extraordinară din data de azi. Vă rog să porniți aparatele de vot, să 
vedem cine este prezent. Între timp pornesc și eu microfonul de la Zoom, ca și Éva să ne 
audă. Salut cu drag pe toată lumea, și înainte de a trece la dicutarea ordinii de zi, datorită 
fatului că tribunalul a confirmat mandatul celor 4 consilieri, astfel l-aș ruga pe ei să depună 
jurământul pe rând. Primul: Csatlos László. 
 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Jur să respect Constituţia şi 
legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru 
binele locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „O rog acum pe d-
na Jancsó Éva, care conform OUG 190/2020 poate depune jurământul online. Deci o rog și 
pe ea să depună jurământul, și vă rog să ne ridicăm cu toții.  
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r./lb.m.): „Jur să respect Constituţia şi legile 
ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru binele 
locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!”  
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Acum îl rog pe dl. Jánó Mihály să depună jurământul.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.r.): „Subsemnatul Jánó Mihály consilier în 
cadrul Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, în conformitate cu articolul 
117, alineatul 1 din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019, privind codul 
administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, depun în faţa Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, următorul jurământ: (lb.r./lb.m.): ”Jur să respect 
Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea 
mea pentru binele locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Ultimul este dl. 
Vajna László.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): ”Jur să respect Constituţia şi 
legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru 



 

 

binele locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Îl rog și pe 
consilierii noi să pornească aparatul de vot. D-na Jancsó Éva va fi prezent, dar nu va vota, 
fiindcă această OUG nu dă posibilitate la acest lucru, doar numai la depunerea 
jurământului. Propun să trecem la discutarea ordinii de zi. Înainte de dezbaterea acesteia aș 
dori să atrag atenția, că potrivit art. 228 din O.U.G. 57/2019 privind Codul administrativ, 
nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal 
în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 
anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. 
În cazul în care nu sunt astfel de cazuri, aș dori să vă întreb dacă cineva se înscrie la 
Diverse? Dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „La ordinea de zi aș mai dori 
să propun trei puncte: punctul D1: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei sume 
de bani în favoarea Parohiei Unitariene Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Punctul D2: proiect 
de hotărâre pentru completarea HCL nr. 315/2020 privind organizarea comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Iar punctul D3 se 
referă la rectificarea bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Dl. viceprimar. Mai întâi d-na viceprimar.”  
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m): „Da, eu aș dori să propun ca 
punct D4, care se referă la sprijinul educatoarelor de la grădiniță, în ceea ce privește 
dispozitivele folosite în învățământul online. Mulțumesc. ”  
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Dl. viceprimar.”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m): „Aș dori să propun și eu un 
punct D5, care se referă la un acord de parteneriat între 3 organizații neguvernamentale, în 
vederea depunerii cererii de finanțare cu titlul ”Construire centru comunitar integrat din 
Őrkő”.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Să votăm despre includerea pe ordinea de zi a acestor puncte. Cine este de acord ca să 
includem punctul D1 pe ordinea de zi?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Cine este de acord cu punctul D2?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Cine este de acord cu punctul D3?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Cine este de acord cu punctul D4?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Și cine este de acord cu punctul D5?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Cine este de acord cu ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Dorește cineva să ia cuvântul la Diverse? Dacă nu, să trecem la discutarea 
proiectelor de hotărâri.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării Regulamentului privind Programul multianual ”Susținerea familiilor cu 
minim trei copii cu domiciliul/reședință în Municipiul Sfântu Gheorghe” aprobat prin 



 

 

H.C.L. nr. 415/2018, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Educația online creează 
multe probleme atât copiilor, cât și părinților, cadrelor didactice. Cu cât mai mulți copii 
sunt întro familie, evident, că este cu atât mai greu de rezolvat, ca în aceeași timp mai mulți 
copii să poate participa la educația online. Când am conceput și lansat acest program, nu 
ne-am gândit, că va fi o astfel de situație, și de accea hotărârea aceea nu conține această 
posibilitate, ca părințile care au card de familii numeroase să aibă posibilitatea să 
primească ajutor din partea Consiliului local pentru a achiziționa dispozitive tehnice pentru 
copii lor. În propunerea noastră este vorba, ca cei care dețin card de familii numeroase să 
primească un sprijin de 1500 de lei, de atâtea ori 1500 de lei câți copii școlari participă în 
educația online, dacă am înțeles bine așa este propunerea comisiei, dar îl rog pe dl. 
președinte să citească punctual propunerea comisiei, pe care o susțin în totalitate. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Da, deci comisiile I 
și IV au avizat favorabil, și comisia V, comisia juridică a avizat favorabil, însă am avea o 
propunere de modificare la punctul f, unde scrie cine ar beneficia de acest program, acolo 
textul modificat așa sună: (lb.r.): „f) acordarea unui ajutor financiar în valoare de 1500 lei 
inclusiv TVA/dispozitiv, în scopul achiziționării unui/unor dispozitive electronice tip 
calculator/tabletă/laptop, cu condiția ca numărul dispozitivelor electronice achiziționate să 
nu depășească numărul școlarilor din învățământul preuniversitar de stat: nivel primar, 
gimnazial și liceal care participă la cursuri online din cadrul familiei.” (lb.m.): ”Deci asta 
ar fi propunerea de modificare a comisiei. Sunt întrebări, observații în legătură cu acest 
proiect de hotărâre? Dacă nu sunt, atunci în primul rând aș întreba cine este de acord cu 
propunerea comisiei?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Mulțumesc frumos. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre în întregime?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 344/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea scoaterii 
din funcțiune în vederea valorificării prin casare a unor mijloace fixe şi obiecte de inventar 
concesionate în favoarea operatorului regional TEGA S.A. Sfântu Gheorghe și modificarea 
Contractului de delegare a gestiunii serviciilor publice de salubrizarea localităţilor membre 
ale Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară „ECO SEPSI” nr. 4/2009, încheiat cu TEGA 
S.A. Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „TEGA S.A. propune să 
scoatem 5 containere pentru colectare selectivă, amortizate, în valoare de 12.040 de lei de 
pe lista bunurilor concesionate. În cazul în care aprobăm acest lucru se va trece din 
proprietatea publică în proprietatea privată a municipiului, respectiv vor fi scoase din 
funcțiune în vederea valorificării prin casare. Totodată solicită ca 6 punctele de colectare 
deșeuri, realizate anul trecut pe baza contractului de delegare și în valoare de 104.256 lei să 
fie trecute pe lista de inventar a contractului de concesionare.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, sau observații legat de proiectul de hotărâre? Dacă nu sunt, atunci 
menționez faptul că comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Cine este de 
acord cu proiectul de hotărâr?. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 345/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării 
unei sume de bani în favoarea Parohiei Unitariene Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: 



 

 

Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. În 
ianuarie când am aprobat bugetul municipiului pentru bisericile istorice maghiare am 
alocat suma de 800.000 de lei, iar 200.000 de lei pentru bisericile ortodoxe. Bisericile și-au 
împărțit sumele între ei. Biserica Unitariană ar dori să primească acum suma de 110.000 
lei, care îi cuvine. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, III și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Aveți întrebări, sau observații 
legat de proiectul de hotărâre? Dacă nu sunt, să votăm. Cine este de acord cu proiectul de 
hotărâre?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 346/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru completarea HCL 
nr. 315/2020 privind organizarea comisiilor de specialitate ale Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Până azi 
am fost nevoiți să lucrăm cu comisii incomplete, deoarece 4 consilieri au putut depune 
jurământul doar azi. Vom vota doar proiectul de hotărâre, sau vom vota persoanele 
separat? Doar proiectul de hotărâre. Bine. În Comisia pentru administrarea domeniului 
public vor lucra Vajna László și Jancsó Éva. Comisia pentru sănătate se completează cu 
Csatlos László, Jancsó Éva și Vajna László. Comisia pentru învăţământ și cultură va fi 
întărit cu dl. consilier Jánó Mihail. Comisia juridică se completează cu următorii consilieri 
locali: Csatlos László și Jánó Mihail. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, sau observații legat de proiectul de hotărâre? Comisiile I și V au avizat 
favorabil. În cazul în care nu sunt intervenții, vă rog să votați. Cine este de acord cu 
proiectul de hotărâre?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 347/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Nu s-au 
mărit veniturile noastre, și nici n-am primit alte resurse financiare de la alte instituții de 
stat. În prezentul proiect de hotărâre este vorba de regruparea sumelor. Vom suplimenta 
sumele alocate instituțiilor de învățământ cu o sumă considerabilă. În primul rând am dori 
să acordăm un sprijin instituțiilor de învățământ, ca să poate depune proiecte pentru 
achiziționarea unor dispozitive digitale. Vom suplimenta bugetul Teatrului Andrei 
Mureșeanu cu suma 25.000 lei. Vom cheltui 200.000 lei pentru niște cheltuieli materiale. 
Sumele vor fi acoperite din fondul aprobat pentru plata salariilor personalului din aparatul 
propriu al primăriei. Deci dimnuăm fondul de salarii și vom regrupa pentru aceste 
cheltuieli. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Aveți întrebări, sau observații? În 
cazul în care nu, vă rog să votați. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 348/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea Regulamentului aprobat prin HCL nr. 253/2020 privind Programul de interes 
local ”Achiziționarea echipamentelor de protecție necesare desfășurării în condiții de 
prevenție a activității didactice aferente anului școlar 2020/2021 în contextul riscului de 



 

 

infecție cu coronavirus SARS-CoV-2”, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: 
Varga Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): ”Mulțumesc frumos. Pentru 
remedierea problemelor cauzate de învățământul online, propunem, ca și educatoarele de la 
grădinițe să beneficieze de sprijinul nostru, în primul rând pentru achiziționarea diferitelor 
dispozitive electronice. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Aveți întrebări, sau observații legat de proiectul de hotărâre? În cazul în care nu, vă rog să 
votați. Cine este de acord cu proiectul de hotărâre?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 349/2020. 
 PUNCTUL D5 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii 
Municipiului Sfântu Gheorghe cu Asociaţia „Caritas-Asistență Socială” Filiala 
Organizației Caritas Alba Iulia, Asociația de Promovare a Sănătății Mintale Esély și 
Asociația Serviciul de Ajutor Maltez în România Filiala Sfântu Gheorghe în vederea 
depunerii cererii de finanțare cu titlul ”Construire centru comunitar integrat din Őrkő”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită Asociației Grup 
de Acțiune Locală ”SEPSI”, a cărei membru este și Municipiul Sfântu Gheorghe, a câștigat 
un proiect pentru reducerea numărului de persoane aflate în risc de sărăcie și excluziune 
socială, prin măsuri integrate, în valoare de 7.000.000 de euro, din care 60%, adică 4,5 
milioane de euro poate fi folosit pentru investiții în infraștructură, iar restul pentru 
funcționarea acestor investiții și de a umpla cu viață. Grup de Acțiune Locală ”SEPSI” va 
lansa aceste proiecte. Mâine este data limită de predare pentru partea cu infraștructură. 
Consiliul Local a aprobat deja studiul de fezabilitate pentru construirea centrului comunitar 
integrat din Őrkő, însă ca să putem depune proiectul trebuie aprobat o asociere unde sunt 
luăm lângă noi parteneri experți în socială, medico-socială, creare locuri de muncă și altele 
asemănătoare, și care sunt necesare întro zonă defavorizată. Pentru acest lucru a fost o 
procedură de selecție a partenerilor furnizori, ca rezultat acestei selecții au fost selectate, ca 
parteneri profesionali: Asociația Serviciul de Ajutor Maltez, Asociaţia „Caritas-Asistență 
Socială” și Asociația de Promovare a Sănătății Mintale Esély. În acest parteneriat este 
vorba de furnizarea de asistență profesionale de la depunerea proiectului, până la înceierea 
contractului de parteneriat. Partea financiară este asumată în totalitate de municipalitate, 
deci finanțarea câștigată din proiect, respectiv prin asigurarea aportului propriu. Acest 
acord de parteneriat este punerea în aplicare a acestuia. Vă rog să o sunțineți cu votul 
dumneavoatră.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Ulterior aș menționa faptul că, punctul D4 a fost avizat favorabil de către comisiile I, IV și 
V, la fel și punctul D5, anterior prezentat, pentru care comisiile I, III și V au acordat aviz 
favorabil. Observații, întrebări dacă aveți în legătură cu punctul D5? Dacă nu, vă rog să 
votați. Cine este de acord cu punctul D5?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 350/2020. 
 ”Dl. primar ar mai dori să spună ceva.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Da. Mulțumesc frumos. 
Conform regulamentului ședința ordinară s-ar ține de obicei la ultima joi din lună, dar 
deoarece pentru un material pus în dezbatere publică expiră joi seara, și atunci dacă ținem 
ședința ordinară joi, atunci luni, marți sunt zile libere, deci ar trebui să convocăm o ședință 
extraordinară pentru vineri, sau pentru mercuri. De aceea am propune, ca ședința ordinară 
în loc de joi, să o ținem vineri, și astfel economisim o ședință, dacă sunteți cu toții de 



 

 

acord. Bine? Ar fi de 12, dacă este bine. Bine? Mulțumesc. 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Urmează să primiți 
convocatorul. Închei ședința și ne întâlnim peste o săptămână.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 decembrie 2020. 
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